
МОДАЛЬНЕ ДІЄСЛОВО «CAN»
• Модальне дієслово can (могти, вміти)– модальне дієслово, яке 

найчастіше зустрічається в англійській мові. Ми використовуємо його 
для того, щоб показати, що ми можемо, вміємо, здатні щось зробити. 

• Важливо пам’ятати, після can повинно стояти інше дієслово. Адже 
сам по собі can не повідомляє про дію, а лише показує наше 
ставлення до нього: «можу робити якусь дію». І після 
цього «можу» треба обов’язково додавати «можу робити що?»: Can 
dance (можу танцювати), can sing (можу співати).

• Після can ми не ставимо to: can speak English.
• My friend can speak Japanese.
• He can swim.
• They can ride a bike.







• Fill in the blanks with CAN or CAN’T: 
• 1. She is a small baby. She ……………….. eat meat, but she 

………………… drink milk. 
• 2. That dress is not expensive. I …………………. buy it. 
• 3. A cat ………………. climb up a tree, but a dog ………………….. . 
• 4. I’m very tired today. I ……………………. clean my room. 
• 5. John is very short. He …………………… play basketball very 

well. 
• 6. We are very hungry, so we …………………. eat a lot of 

sandwiches. 
• 7. He is very fat. He …………………… run very fast. 
• 8. We …………………. sleep in the bedroom but we ………………… 

sleep in the bathroom. 



Множина іменників в англійській мові

• Загальне правило підходить здебільшого 
іменникам в англійській, і звучить воно так: до 
слова в однині потрібно додати -s, і ми 
отримаємо множину.

• A spoon – spoons (ложка – ложки).
A dog – dogs (собака – собаки).

• Якщо іменник закінчується 
на -s, -ss, -sh, -ch, -tch, -z, -x, то ми додаємо -es.

• A brush – brushes (щітка – щітки).
A torch – torches (факел – факели).
A match – matches (сірник – сірники).



• Якщо іменник закінчується на -y (і -
у читається, як українська / і /), то -y зникає, 
а додається -ies.

• A country – countries (країна – країни).
A cherry – cherries (вишня – вишні).

• Якщо іменник закінчується 
на -ay, -ey, -oy (-y в кінці читається як 
українська / й /), то ми просто додаємо -s.

• A boy – boys (хлопчик – хлопчики).
A toy – toys (іграшка – іграшки).



Якщо іменник закінчується на -о, то додаємо -es.
• A tomato – tomatoes (помідор – помідори).

A hero – heroes (герой – герої).
АЛЕ!
• A piano – pianos (піаніно – кілька піаніно)

A kilo – kilos (кілограм – кілограми)
A photo – photos (фотографія – фотографії)
A video – videos (відео – кілька відео)
A flamingo – flamingos (es) (фламінго – кілька 
фламінго)
A volcano – volcanos (es) (вулкан – вулкани)



• Якщо іменник закінчується на -f або -fe, то -f 
змінюється на -v і додається -es.

• A loaf – loaves (буханець – буханки).
A wife – wives (дружина – дружини).



Множина «неправильних» 
іменників

Деякі іменники не піддаються ніяким правилам. Нажаль, нам не залишається нічого 
іншого, як вчити напам’ять форму множини таких іменників.

• A man – men (чоловік – чоловіки).
A person – people (людина – люди).
A woman – women (жінка – жінки).
A mouse – mice (миша – миші).
A foot – feet (нога – ноги).
A child – children (дитина – діти).
A tooth – teeth (зуб – зуби).
A goose – geese (гусак – гуси).
An ox – oxen (бик – бики).

• А ще є іменники, які мають однакові форми, як в однині, так і в множині.
• A fish – fish (риба – риби).

A fruit – fruit (фрукт – фрукти).
A deer – deer (олень – олені).
A sheep – sheep (вівця – вівці).
A Swiss – Swiss (швейцарець – швейцарці).




